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Barevnost farnosti

vítáme vás u již třetího, 
tentokrát pestrobarevného, 
časopisu Qarteto. V tomto 
čísle se chceme ještě vrátit do 
jasných barev léta, ale zároveň 
už poukázat, co nám přinášejí 
zemité barvy podzimu. 

Barvy jsou myslím krásné téma 
pro překlenutí tohoto období. 
Společně se podíváme na to, jak 
barevné byly naše prázdniny. 
Dočtete se, jak barevný bude 
i následující školní rok a co 
v něm můžete zažít. Pro nás 
je ovšem velmi důležité i to, 
kdo to všechno namaloval. 
Kdo tedy že je tím malířem? 
Přece my sami. Každý jsme 
dostali svou paletu a malujeme  
si naše životy. Malujeme naše 
zážitky, ale i akce, do kterých 
vstupujeme v rámci služby. 
Můžeme se tedy zamyslet, 
jakými barvami teď maluji. 
Jsou veselé, podporující, plné 
energie,  pochmurné, otravné, 
nepříjemné,….? Jaký je malíř, 
takové je jeho plátno. Je proto 
velmi důležité, jakou náladu 
a rozpoložení zrovna mám, 
protože to vše se přenáší  
do věcí, které dělám. Ve službě 
to může mít velký vliv i na 

Milí farníci, 

ostatní lidi. Je tedy na místě se 
zamyslet, jakými barvami chci 
kreslit jak ve svém životé, tak 
 v životě ostatních. Pokud občas 
tápeme, máme tu obrovskou 
výhodu, že se můžeme obrátit 
na našeho malířského mistra, 
Pána Boha, který nám paletu  
a barvy připravil. 

Chci vás tedy pozvat, abychom 
si v tomto období, kdy ještě 
doznívají barvy léta, ale už taky 
nastoupily barvy podzimu, 
nové začátky, našli čas pro 
modlitbu a čas s Pánem.  
Myslím si, že podzim je svými 
barvami zrovna jako stvořený 
třeba pro procházku do přírody 
strávenou ve ztišení s Bohem, 
v obdivu ze stvoření. A kdo 
neholduje procházkám, může 
si s Bohem klidně sednout 
k šálku teplého kakaa nebo 
třeba misce horké polévky. 
Jaké barvy použijete pro tyto 
zážitky s Bohem, už je jen na 
vás. Načerpejte takto od Boha, 
ať zase ostatní lidi můžou 
čerpat od vás. 

Přeju krásný podzimní čas, 

Marika 

v týdnech od 17. do 28. 
června…
… se děti a mládež loučili před 
prázdninami na posledních 
hodinách náboženství a na 
posledním spolču. Prolili 
u toho spoustu slz, kofoly 
a ugrilovali také různé 
špekáčky.

5. července…
… se při oblíbené vracovické 
pouti naplnil místní kostel 
spoustou lidí, kteří společně 
v družné atmosféře oslavili 
svátek sv. Cyrila a Metoděje. 
Při té příležitosti byl 
také do kostela navrácen 
zrestaurovaný obraz obou 
světců.

7. čevence…
… celebroval na Hrádku pan 
farář Jaroslav vikariátní 
poutní mši svatou.

15.-20. července…
… proběhl další ročník 
příměstského tábora pro 
mladší děti pod vedením 
Anežky Farionové. Tématem 
byla “doprava” k Bohu. Děti 
po celý týden pomáhaly 
zlobivému Matějovi, aby se 
stal lepším.

… v různých etapách za 
přispění řady dobrovolníků 
proběhla oprava a 
zprovoznění čerpadla studny 
na farní zahradě.

28. července…
… v Domašíně vydatně pršelo, 
proto se slavnostní poutní 
mše svatá ke cti sv. Jakuba 
obešla bez následné farní 
snídaně, která byla přesunuta 
na později.

29. července…
… odjelo několik mladých lidí 
z naší farnosti na duchovní 
tábor Taxiwaycamp.

4. srpna…
… odjelo několik mladých lidí 
z naší farnosti i s kaplanem 
Matějem na duchovní tábor 
Runwaycamp.

11.-16. srpna…
… bydlela v Besídce milá 
skupina asi 18 mladých lidí z 
celého Česka, která opakovaně 
pomáhala ve Veliši na faře 
štípat dříví, a pak z toho 
dostala úžeh.

Co se stalo v naší farnosti a 
nemělo by vám uniknout?

Marika Vítová
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18.-21. srpna…
… strávilo přes dvacet 
mladších dětí pod vedením 
Jakuba Matějovského a dalších 
vedoucích krásné táborové 
dny na faře v Louňovicích pod 
Blaníkem. Tématem tábora 
byla cesta za pokladem.

25. srpna…
… v Domašíně nepršelo, a tak 
se mohla po mši uskutečnit na 
zahradě u Seifertů odkládaná 
farní snídaně.

… jsme v Kondraci slavnostně 
oslavili pouť, při které přišlo 
tolik lidí, že se ani nevešli do 
kostela.

25.-31. srpna…
… se během staršího tábora 
pokusila na faru v Louňovicích 
úspěšně vejít rekordní 
skupina více než padesáti 
mladých lidí, z nichž část 
spala ve stanech na zahradě. 
Hlavním vedoucím byl opět 
Jakub Matějovský a tématem 
VOYAGE.

1 září…
… pan farář Jaroslav při první 
dětské mši nového školního 
roku požehnal dětem aktovky.

7. září…

se snědlo spoustu chlebíčků a 
vypilo několik litrů kávy.

27. září…
… naopak kostel při mši 
navštívili pracovníci a 
pracovnice Charity, aby 
oslavili den sv. Vincence. 

1 října…
… měla první informační 
schůzku s vikářem Jaroslavem 
skupina dětí a rodičů, kteří se 
budou letos připravovat na 
první svaté přijímání. 

4. října…
… na faře kolem 15 dětí z 
prvního stupně poprvé 
skotačilo v rámci spolča pro 
mladší. To bude probíhat opět 
jednou za dva týdny a letos se 
o něj budou starat především 
Tonča Mocová, Patrik Matuška 
a Kuba Holejšovský.

10. října…
… začala v Poličanech 
duchovní obnova pro ženy. V 
době uzávěrky bylo přihlášeno 
přes dvacet žen.

… jsme měli radost z 
toho, že naše Charita opět 
zorganizovala Posvícenský 
běh.

13. září…
… se po prázdninách opět 
sešlo spolčo pro mladé lidi, 
aby spolu jedli utopence a 
palačinkový dort. Během 
prázdnin si spolčo založilo 
instagramový účet!

13.-15. září…
… jsme se modlili za všechny 
části České republiky 
postižené vydatnými 
deštmi a povodněmi. Za dva 
týdny v neděli jsme poté v 
našich kostelích na pomoc 
zasaženým oblastem vybrali 
63 760 Kč.

20. září…
… proběhla po prázdninách v 
Charitě první poprázdninová 
meditace s kaplanem 
Matějem. Probíhá každý pátek 
od osmi hodin ráno.

26. září…
… přivítal pan vikář Jaroslav 
dopoledne v kostele sv. Jiljí 
zástupy seniorů na tradiční 
mši svaté pro seniory. Během 
následného posezení v besídce 

Oprava a zprovoznění čerpadla studny na farní zahradě
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1) Kdyby sis mohl vybrat čtyři přídavná jména, jež tě 
nejvíce vystihují, která by to byla?

realistický, pracovitý, melancholický, náročný

2) Jakými čtyřmi přídavnými jmény by tě popsala tvá 
rodina? 
(Běž za členy své rodiny a zeptej se jich :-) )

pesimistický, hodný, přísný, pracovitý, opatrný

3) Napsal bys nám tři činnosti, které ti obecně dělají 
radost?

V poslední době nejvíce spánek, nebo odpočinek a 
nebo ještě lépe, takovéto nic nedělání.
Dělá mi radost, když se mi podaří něco opravit, 
zprovoznit.
Dělá mi radost jenom tak být společně s rodinou, 
dětmi (pokud moc nekřičí a pustí mě také ke slovu)

“Nejvíc mi učarují ta místa, která vás 
přinutí zastavit se”

Michal Sládek 
Ro

zh
ov

or
y 

s 
na

ši
m

i f
ar

ní
ky

4) Ve vlašimské farnosti se již pár let spolu se svou manželkou 
Aničkou podílíš na přípravách snoubenců na manželství. Jak vůbec 
vznikl nápad angažovat se ve farnosti právě v tomto směru? V čem je 
tato služba pro tebe důležitá?

Ten nápad vznikl v hlavě manželů Lenky a Romana Farionových. 
Jednou takhle po mši sv. k nám přistoupili a přednesli svůj 
dotaz, zda bychom se nechtěli podílet na přípravách snoubenců. 
A odpověď samozřejmě byla, že nechtěli. Vůbec jsme se k tomu 
necítili kompetentní a ti správní.
Tato služba je přínosná i pro snoubence, protože se mnohdy 
otevřou a proberou témata, která by sami třeba neotevřeli. U mě 
je to podobné. Také já se musím na ty setkání naladit, připravit a 
být otevřený.

5) Co jste museli udělat pro to, abyste se mohli přípravám 
věnovat?Navštěvovali jste předtím nějaké kurzy? 

Podstoupili jsme roční kurz, který se konal v Praze pod vedením 
manželů Imlaufových. Časově to bylo náročné, ale myslím že i 
nám dvěma velice pomohl v partnerském vztahu. Zároveň jsme 
zde navázali nová krásná přátelství, která nás dostala třeba na 
tzv. Manželská setkání.
Na tato setkání, která trvají týden v létě se vždy moc těším.

Možná by bylo dobré zmínit aktuální výzvu  O. arcibiskupa Jana 
Graubnera manželským párům, aby se zapojily do přípravy 
a poté i do práce se snoubenci. V současné době začíná právě 
takový kurz, takže kdo cítite povolání v tomto směru - teď je ten 
správný čas.

6) Jaké tematické okruhy otevíráte? O jaká témata mají snoubenci v 
dnešní době největší zájem? 

Chodíme spolu
K čemu slouží tato etapa života, jak dobře poznat partnera, 
nejčastější chyby při chození, co je dobré vědět o partnerově 
rodině.

Zájmy:
•  sport
• hudba
• manuální práce

Povolání:
• sériový technolog 

firma BCS Benešov

• manžel
• tatínek pěti dětí
• člen pastorační rady
• člen rodinné scholy v 

Domašíně
• spolu s manželkou 

Aničkou vedoucí pár 
přípravy snoubenců 
na manželství 
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Krásné momenty nastávají, když se snoubenci vracejí jako 
manželé a v dobrém vzpomínají na přípravy u nás. Někteří 
přiznávají, že se jim na přípravy vůbec chodit nechtělo, ale pak 
se vždy na každé setkání těšili.

8) Přípravy na manželství jsou časově náročné. Většinou probíhají 
po večerech či víkendech. Jak to vnímáš ty vzhledem k tomu, že se 
věnuješ své rodině a pracuješ? Jak to bilancuješ po pár letech praxe?

Někdy už jsem večer unavený a špatně se soustředím.
Na druhou stranu těch snoubenců zase tak moc nemáme - 
zpravidla 2-3 páry za rok. To se dá zvládnout.
Zatím to moc nebilancuji.
9) Bez čeho sispolečenství věřících v Domašíně nedokážeš představit? 
Co ti tam přirostlo nejvíce k srdci?

Když jsme se do Domašína před více než 20 lety přistěhovali, byli 
jsme v domašínském kostele velmi vřele přivítáni a přijati. Toho 
si moc vážím. Byl bych rád, kdyby se i nám dařilo hezky vítat nové 
farníky nebo jen návštěvníky kostela.

Jinými slovy si společenství v Domašíně nedokážu představit bez 
konkrétních lidí a otevřených vztahů s nimi.

 10) S manželkou Aničkou navštěvujete společenství rodin. Proč je 
pro tebe společenství rodin celkově důležité? Máš pocit, že tě to i 
nějak osobnostně formuje? 

Je to důležité pro sdílení a vzájemnou podporu ve víře, pro stálost 
našich vztahů. Také je to dobré pro naše děti, když vidí, že nám 
na našem manželství záleží.

Probíraná témata jsou většinou hluboká a při rozhovorech se 
snažíme jít až na dřeň. Druhé páry jsou pro mne často inspirací a 
vážím si vzájemného přátelství.

Možná to ve mně formuje i nějaké postoje a názory.

Psychologie muže a ženy
Rozdíly mezi mužem a ženou, partnerská 
komunikace, konflikty v manželství, co ovlivňuje 
spokojenost v manželství, zevšednění vztahu.

Boží plán pro manželství
Biblický pohled na manželství, svátost manželství, 
církevní dokumenty, manželský slib, platnost 
manželství, význam manželství a rodiny pro 
společnost, církev a svět.

Intimní oblast manželství
Sexuální život v manželství, přínosy předmanželské 
čistoty, motivace k životu manželů ve shodě s 
rytmem plodnosti podle Božího řádu - seznámení s 
PPR, těhotenství, odpovědné rodičovství.

Společný život s Bohem 
Duchovní život manželů, jak lze prožívat duchovní 
intimitu ve smíšeném manželství, slavení svátků a 
liturgický rok, náboženská výchova dětí, zapojení 
manželů do života církve.
Život manželů a vztahy k okolnímu světu
Zajištění a zařízení bytu, finanční hospodaření, 
trávení volného času, angažování se ve veřejném 
životě, vztahy s rodiči a přáteli, budoucí investice 
do rodičovství.

Zamyšlení nad manželským slibem
Podrobné zamyšlení nad každým slovem 
manželského slibu. Vždyť je to slib na celý život!

Největší zájem je o Psychologie muže a ženy.

7) Co máš obecně na přípravách nejradši? Podělil by 
ses s námi třeba i o nějaký pěkný zážitek či vzpomínku? 

Nejraději mám, když přípravy končí :-)
Když se podaří navázat příjemnou a otevřenou 
atmosféru. rozhovor vedla Anežka Farionová
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Redakce časopisu qarteto: 
Jak jste se měli o prázdninách? Co jste v létě zažili s Bohem, s rodinou, 
s přáteli nebo sami? Podělte se s námi o cokoli.

Já pořád žiju stejným 
životem, mám radost, že 
vlastně v dnešní kritický 
době mám radost od pána 
Ježíše a tu mám stále. No a 
já jsem stále doma, takže 
nějak zvláštní zážitek 
nemám, že by mě někdo 
třeba zachránil u moře od 
vln. 

Anežka 

Tak já jsem byl hodně na 
fotbale, mám hodně fot-
baly. No ale s Bohem..tak 
jsem byl na tom farním 
táboře, jsme se tam potkali 
a bylo to docela dobrý no. 
Měli jsme tam program od 
Kuby, nějaký hry..tak to 
bylo docela dobrý. 

Pepa 

Já jsem byla na farním 
táboře a byli jsme v Řecku 
s rodinou, což bylo skvělý.

Majda 

Já jsem byla na farním 
táboře, to bylo hodně 
super. 

Anežka

My jsme jeli Sázavu ze 
Střechova do Kácova na 
kánoi, i s malou Terezkou. 
V Kácově jsme si došli na 
oběd. No a málem jsme 
nestihli autobus, jel nám 
asi za minutu, rychle jsme 
zfoukávali kánoi a běželi. 
Naštěstí jsme ho stihli. No 
a vlastně nemůžu ani říct, 
kolik nás na té kánoi bylo. 
No, bylo nás tam 5. 

Řecko..V Řecku jsme byli. 
Tam asi bylo nejlepší, když 
jsme si pronajali loďku, 
tak jsme s ní jeli na moři. 
V řízení jsme se střídali tak 
nějak všichni. 

Filip 

Karel: Já jsem 
vygumovanej, já teď 
nemám žádný zažitky, 
co bych si vzpomněl. (k 
manželce) Mám nějakej 
zážitek z prádnin, kterej 
můžu uveřejnit v qartetu? 
Petra: Ty bláho, tak jako 
projedeme, co jsme dělali 
o prázdninách, no. 
Tonda: Tak řekni, jak nám 
upadl vejfuk. 
Petra: Neupadl! To se 
právě včas zachránilo, že 
jo. 
Karel: Ano, to byl dobrej 
zážitek.
Petra: Já mám třeba dobrej 
zážitek, že chlapi během 
jednoho dne dodělali plot 
kvůli tomu, aby Evička tam 
měla na svatbu tam jako 
postavenej plot. Oni ho 
vlastně dodělali v půlnoci 
před svatbou. 
Karel: Ne, za pět dvanáct. 
Karel: Tam bylo spoustu 
lidí a my jsme dělali 
plot, to nebyl úplně 
publikovatelný zážitek.

Byl jsem na Taxiwayi, 
to bylo super s Bohem a 
farní tábor byl s hodně 
dobrejma lidma. 

Kuba

Můj největší zážitek byl, že 
jsem oslavila narozeniny. 
Bylo skvělý, že jsme mohli 
využít besídku, sejít se 
tady s kamarádama a 
přichystali pro mě moje 
rodina prostě takovou 
krásnou hru a zážitek, 
že na to budu fakt ráda 
vzpomínat, no.

Gábina 

REPORTÁŽE:

ZÁŽITKY Z PRÁZDNIN
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Na letošním příměstském 
táboře v besídce se sešlo 24 dětí 
a 8 vedoucích. Celý týden bylo 
příjemné počasí a všichni jsme 
si tábor náramně užili. Pondělí 
se vezlo v duchu seznamování, 
v úterý a ve čtvrtek jsme den 
zahájili společně krásnou 
mší svatou. Středu jsme 
strávili na celodenním výletě 
ve Vodním domě v Hulicích, 
kam se vyrazilo objednaným 
autobusem. Ve čtvrtek byla 
pro děti přichystána na farní 
zahradě vodní bitva, po které 
následovalo ježdění a  řádění 
na mýdlové klouzačce. V pátek 
dopoledne jsme navštívili 
vlašimské dopravní hřiště a 
odpoledne se nám podařilo 
nalézt Pána Ježíše v kostele, 
ale především v našich srdcích, 
což bylo naším celotýdenním 
úkolem.

Z mého pohledu byl tento týden 
opravdu krásný, užili jsme 
si společně spousty zábavy 
a myslím, že jsme se i něco 
nového naučili. Chci poděkovat 
všem účastníkům za jejich 
nadšení, vedoucím za jejich 
trpělivost a nasazení a rodičům 
za jejich ochotu. Nejvíce děkuji 
Anežce Farionové a kaplanovi 
Matějovi za skvěle připravený 
program a jejich nezlomný 
optimismus. 

Za tým animátorů 
Tonča 

REPORTÁŽE:

TÁBORY 2024
Příměstský tábor s názvem 
„Doprava“ k Bohu
15. - 19.7. 2024 

Co se ti na příměšťáku nejvíce líbilo?

“Nejvíc se mi líbilo na 
dopravním hřišti a že byli 
dobrý vedoucí.” 

František

“Mně se líbilo všechno. 
Asi nejvíc v tom Vodním 
domě.” 

Anežka
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Malý tábor, zůstal v našich 
vzpomínkách ještě dlouho 
po ukončení tábora. Všechny 
děti a celý skvěle připravený 
program, za což patří velké 
dík Kubovi Matějovskému, 
byl důvodem toho, že jsme 
si to, i za často nepříznivého 
počasí, náramně užili. Hry 
a doprovodný program byly 
v námořním duchu. Výlet, 
mše, diskotéka, to jsou jedny 
z nejlepších zážitků mně 
samotné. 

Tonča

Poslední týden letních 
prázdnin se v Louňovicích 
pod Blaníkem konal tábor 
pro starší. Tématem tábora 
byla námořní cesta, takže 
na palubě jsme na začátku 
tábora byli plavčíci, důstojníci, 
admirálové a všichni jsme 
měli jednoho kapitána. Během 
tábora měli plavčíci možnost 

skládat různé zkoušky pro 
povýšení do vyšších hodností. 
Důstojníci se celou dobu 
připravovali na posty admirálů 
a admirálové s kapitánem je 
tím celým provázeli. Hry byly 
strategické, ale i odpočinkové 
a tenhle tábor patří mezi 
nejlepší vzpomínky léta. 

Anička

Malý tábor jsem si moc užil. 
Děti byli vcelku hodné a moc 
mě to s nimi bavilo. Nejlepší 
zážitek byl výlet na Velký 
Blaník a povídání cestou.

Kuba

REPORTÁŽE: TÁBORY 2024
MiniTábor - Cesta za pokladem
18.-21. 8. 2024

Letní tábor VOYAGE
25.-31.8. 2024
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Maminky, přijďte na Mamín!

S Mamínem jsme navázaly na tradici setkávání 
maminek s malými dětmi ve farní besídce. Setkáváme 
se vždy jednou za čtrnáct dní v pátek dopoledne (cca od 
9:30 do 11:30), a to od září do června. Průběh setkání 
je variabilní, nicméně kromě modlitby pravidelně 
zařazujeme písničky, hry a tvoření. Když mají děti 
volnou zábavu, můžeme si mezi sebou popovídat a 
sdílet své radosti i starosti, což je hlavním smyslem 
Mamínu. Rozebíráme (povídáme si, ale aby se to 
tam zase neopakovalo :D) různé podcasty, co jsme 
slyšely či co jsme četly, co nás zaujalo. Příležitostně 
mezi nás zavítá i pan kaplan. Takto se setkáváme 
již pět let. Máme Whatsappovou skupinu, kde se na 
všem můžeme domluvit předem. Tuto skupinu také 
užíváme ke vzájemnému sdílení různých zajímavých 
odkazů apod. ;)
Ačkoli maminek s dětmi v našich řadách stále přibývá, 
místa v besídce a na farní zahradě je dost ;) Vítány jsou 
všechny maminky. Neváhejte tedy, vezměte své děti a 
přijďte mezi nás!

Marie Jíchová a Petra Grúzová

“Jsme rády, 
že se naše děti 
seznamují 
navzájem.“  

všechny 
maminky

“Je to čas 
sdílení 
a společné 
modlitby. “  

maminka Jana

“Radostné sdílení 
ve víře i běžném 
životě, komunikace a 
socializace nejmenších  
ratolestí. “ 

maminka Janča 

,,Bezpečné místo pro 
hovory o víře, pro modlitbu 
- za hluku dětí, které ale 
nikoho neruší. Ježíš je taky 
neodhání, ale přijímá, 
objímá a miluje.” 

maminka Maruška

PŘEDSTAVUJE SE: Mamín
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V prvním listopadovém 
týdnu… 
…. se na všech našich 
hřbitovech budeme během 
dušičkových pobožností 
modlit za naše zemřelé. 
Rozpis pobožností je na 
nástěnkách.

V sobotu 9.11….
… bude možné do Besídky 
přinášet koláče, buchty a 
bábovky na Misijní koláč.

V neděli 10.11….
… proběhne tradiční Misijní 
koláč! Až do oběda navíc bude 
k dispozici také oblíbená 
Misijní kavárna!

V sobotu 23.11…
… se v Praze setká mládež z 
celé diecéze na Arcidiecézním 
setkání mládeže. Ještě se 
uvidí, jak velká skupina vyrazí 
z naší farnosti.

ve čtvrtek 5. prosince… 
… proběhne večer v naší 
farnosti pro děti setkání se sv. 
Mikulášem. Bližší informace 

budou včas v ohláškách a na 
nástěnkách

V sobotu 14.12….
… v Domašíně vypukne 
Adventní Jarmark.

v pondělí 16. prosince… 
… bude možnost zajít si ke 
zpovědi v kostele sv. Jiljí ve 
Vlašimi v rámci tradičního 
vikariátního předvánočního 
zpovídání

CO SI ZAPSAT DO DIÁŘE
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VĚTA PRO FARNOST
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Alžbětka Ochová z Domašína


